
Z á p i s (anonymizováno) 

č. 3 

ze  zasedání Zastupitelstva města Velké Opatovice, které se konalo ve středu  22.2.2023 

v 17:00 hodin v zámeckém sále ve Velkých Opatovicích       

 

Přítomno:  14 

Omluven: 1 

Hosté:  0 

 

 

1. Zahájení 

2. Přivítání přítomných 

3. Schválení programu jednání 

4. Jmenování ověřovatelů zápisu 

5. Schválení zápisu z jednání zastupitelstva města dne 14.12.2022 

6. Zpráva o činnosti rady města za období od 12.12.2022 do 6.2.2023  

7. Finanční situace města k 15.2.2023 

8. Daňová výtěžnost k 31.1.2023 

9. Zpráva o hospodaření města za rok 2022  

10.Rozpočtové opatření 

11.Obecně závazná vyhláška   

12.Dispozice s majetkem města 

13.Zpráva městské policie za rok 2022 

14.Zpráva o činnosti městské policie za prosinec 2022 a leden 2023 

15.Vyhodnocení kalkulace vodného a stočného za rok 2022 

16.Návrh zástupce města do ostatních orgánů obchodních společností 

17.Různé 

18.Diskuse 

19.Závěr 

    

Technická poznámka: Hlasování: pro – proti – zdržel se hlasování 

 

Ad 1, 2) Zahájení, přivítání přítomných  

     Schůzi v 17:00 hod zahájila pí starostka, přivítala přítomné. Třetí jednání zastupitelstva 

města bylo svoláno v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích za přítomnosti 14 členů 

zastupitelstva města, tzn., že je přítomna nadpoloviční většina členů a tím je zastupitelstvo 

města schopno právoplatně se usnášet. Omluven je p. Jiří Špaček. Zapisovatelkou je určena pí 

Jitka Látalová, pracovnice MěÚ Velké Opatovice 

 

Ad 3) Schválení programu jednání    

     pí starostka seznámila přítomné s podrobným programem jednání MZ dne 22.2.2023 

     

Usnesení: 3/2023/3: Zastupitelstvo města schvaluje program MZ dne 22.2.2023 

Hlasování:  14 – 0 – 0   

 

Ad 4) Jmenování ověřovatelů zápisu   

     pí starostka – ověřovatele zápisu jmenuji p. Jiřího Korbela a p. Františka Malíka. Má někdo 

jiný návrh?    

   



Usnesení: 3/2023/4: Zastupitelstvo města schvaluje ověřovatele zápisu p. Jiřího Korbela a p. 

Františka Malíka 

Hlasování:  14 – 0 – 0   

 

 Ad 5) Schválení zápisu z jednání zastupitelstva města dne 14.12.2022 

     pí starostka - Zápis a usnesení č. 2 z jednání ZM ze dne 14.12.2022 ověřili ověřovatelé Mgr. 

Kamila Korbelová a Mgr. art. Ondřej Čada, bez připomínek.     

 

Usnesení: 3/2023/5: Zastupitelstvo města schvaluje zápis a usnesení č. 2 z jednání ZM ze dne 

14.12.2022 bez připomínek 

Hlasování:  14 – 0 – 0  

 

Ad 6) Zpráva o činnosti rady města za období od 12.12.2022 do 6.2.2023 

     pí starostka – materiály zastupitelé obdrželi v elektronické podobě. Některé body jednání 

MR pí starostka objasnila:  

 

Na základě žádosti úřadu práce a následného jednání bylo ke konci roku 2022 výjezdní 

pracoviště úřadu práce v prostorách městského úřadu ukončeno dohodou. Dle sdělených 

informací toto nebylo využíváno a občané navštěvují přímo Úřad práce v Boskovicích. 

 

Vedení města podalo v listopadu žádost o dotaci z IROPU na pokračování rekonstrukce a 

modernizace odborných učeben naší ZŠ.  

 

V listopadu 2022, po mnoha neúspěšných jednáních s Jihomoravským krajem a se společností 

KORDIS JMK a.s., město Velké Opatovice a Mikroregion Malá Haná vydalo Petici pro 

zachování osobní vlakové dopravy Velké Opatovice – Boskovice linky S21 na trati 262.  Na 

základě přípravy dokumentu Plán dopravní obslužnosti Jihomoravského kraje pro období let 

2022 až 2026 – Aktualizace č. 2 má Jihomoravský kraj záměr zrušit od června 2023 vlakovou 

linku S21 v úseku Velké Opatovice – Boskovice z důvodů ekonomických a nízkého využití 

cestujícími. Náhrada má být zajištěna současnými autobusovými linkami. Město Velké 

Opatovice a okolní obce zaslaly nesouhlasné stanovisko k návrhu Aktualizace č. 2 Plánu 

dopravní obslužnosti Jihomoravského kraje pro období let 2022 - 2026. I přesto záměr 

Jihomoravského kraje zrušit toto vlakové spojení stále trvá. Petici podepsalo elektronicky 278 

a osobně 87 občanů, kteří také vyjádřili nesouhlas se zrušením této vlakové linky S21 v úseku 

Velké Opatovice – Boskovice. Petice ukázala, že pro mnoho občanů má toto vlakové spojení 

pro region Malé Hané vysoký význam. Byť není tato linka plně využívaná, našla si své cestující 

za prací, studiem či za zdravotní péčí. Podporuje i turistický ruch. Velký význam má tato trať i 

v případě zavedení tzv. Boskovické spojky, kde by mohla vzniknout návaznost v Boskovicích 

na přímé osobní vlaky do Brna. Tím by došlo bezesporu k rychlejšímu a kvalitnějšímu spojení 

našeho regionu. Železniční doprava patří z pohledu ochrany životního prostředí k těm 

nejšetrnějším a také patří k nejbezpečnějším způsobům dopravy. Vlak je z ekologického 

hlediska nejlepším možným dopravním motorizovaným prostředkem vůbec. Město Velké 

Opatovice tuto Petici zaslalo dne 27.1.2023 Radě Jihomoravského kraje k projednání.  

 

p. Prosser – vlakové spoje v 7:00 a 15:00 h, kterými občané jezdili, byly zrušeny. Ponechány 

byly spoje v 11:20 h a 5:00 h, což je nelogické 

 

pí starostka – argumentace JMK: spoje, které zanechaly, mají přípoj na rychlíky  

 



p. Bárta – argument pro zrušení vlakových spojů: od roku 2025 musí být do vlaků nainstalovaný 

bezpečnostní systém ETCS, který stojí cca Kč 15 mil do každého vlaku, což je ekonomicky 

nevýhodné    

 

Dne 25.1.2023 v místní části Velká Roudka proběhlo jednání vedení města s vlastníky 

zemědělské půdy ohledně plánovaných komplexních úprav v této místní části. Důvodem pro 

tyto komplexní pozemkové úpravy je snaha vedení města řešit několikaletou a opakující se 

špatnou situací se záplavami v tomto území. Vzhledem k rozsáhlosti území, ve kterém by bylo 

třeba terénní úpravy provést a značné finanční náročnosti celé investiční akce, je možné vše 

uskutečnit za využití finančních prostředků státu v rámci provedených Komplexních 

pozemkových úprav v katastrálním území. Pozemkovými úpravami se ve veřejném zájmu 

prostorově a funkčně uspořádávají pozemky, scelují se nebo dělí a zabezpečuje se jimi 

přístupnost a využití pozemků a vyrovnání jejich hranic tak, aby se vytvořily podmínky pro 

racionální hospodaření vlastníků půdy. Výsledky pozemkových úprav slouží pro obnovu 

katastrálního operátu a jako neopomenutelný podklad pro územní plánování. Aby mohly být 

komplexní pozemkové úpravy v k. ú. Velká Roudka realizovány, je třeba, aby o ně požádali 

vlastníci nadpoloviční výměry zemědělských pozemků (orná půda, trvalý travní porost) v 

katastrálním území Velká Roudka příslušnou instituci. Touto je Státní pozemkový úřad. V 

případě, že o provedení pozemkových úprav projeví zájem vlastníci nadpoloviční výměry 

zemědělských pozemků v katastrálním území, budou všechny žádosti předány Státnímu 

pozemkovému úřadu. S prováděnými pozemkovými úpravami nevzniknou vlastníkům 

pozemkům žádné finanční náklady.  Aby tedy do budoucna mohla být realizována opatření 

bránící záplavám v místní části Velká Roudka, je nezbytně nutné provést Komplexní 

pozemkové úpravy. Na veřejném jednání byla tato problematika s vlastníky zemědělské půdy 

projednána a byly zodpovězeny veškeré dotazy.  

 

Dne 5. 1. 2023 se sešla pracovní komise FRB, která navrhuje některé změny ve Směrnici č. 37 

– O fondu rozvoje bydlení. Především se jedná o zásadnější změnu účelů, na které lze půjčky 

čerpat. Bylo navrženo a schváleno čerpání zaměřit směrem k podpoře změn vytápění a 

zabezpečení úniku tepla v domech i bytech a dále možnost čerpat půjčku na zřízení ČOV 

v případě, že se objekt nemůže připojit ke kanalizační síti. Také byly schváleny Zadávací 

podmínky pro rok 2023. Vedení města ponechalo půjčky bezúročné. Pro občany byly tyto 

informace zveřejněny v únorovém zpravodaji a také jsou vedeny na webových stránkách města. 

 

Proběhlo výběrové řízení na dodavatele stavebních prací a vybavení na akci Zvýšení kvality 

odborného vzdělávání v ZŠ, III. etapa. Jedná se o jazykovou učebnu, finance jsou zajištěny 

z dotace přes MAS Partnerství venkova, která nám byla v roce 2022 schválena. Realizace by 

měla být ukončena v červnu tohoto roku. Stavební práce vysoutěžila firma STAVKOM, spol. 

s r.o. a vybavení vysoutěžila společnost KDZ, spol. s r.o. 

 

Vedení města vyhlásilo Soutěž Sportovec města Velké Opatovice za rok 2022. Slavnostní 

vyhlášení proběhne na Plese sportovců v sobotu 4.3.2023. Nominace mohly podávat fyzické 

osoby, ale také spolky. Vyhodnocení provedla komise složená ze zástupců města, spolků i 

občanů. 

 

Vedení města schválilo pro rok 2023 cenu za služby spojené s nájmem na hřbitově, cena je ve 

výši 20 Kč/m2/rok.  

 

Mgr. Korbelová – dotaz: sběrné místo ul. Krátká? 

 



pí starostka – dlouhodobě jsme řešili neutěšený stav na sběrném místě naproti hasičské 

zbrojnici. Město zadalo cca před 4 roky projekt na opravu cest a veřejné zeleně u hasičské 

zbrojnice, tento projekt se dokončuje. V současné době je místo vyštěrkované, nejsou přesně 

vyznačeny kanály, chodníky atd., proto jsme se rozhodli sběrné místo přestěhovat. Zde by poté 

měla vzniknout nová parkovací místa. Na novém sběrném místě, je nyní zpevněná plocha a 

v jarních měsících by mělo dojít k oplocení   

 

p. Korbel – dotaz: vyhlášení soutěže sportovec roku? 

 

p. Přikryl – bylo podáno celkem 19 nominací, z důvodu, že se některé opakovaly, je končený 

počet 16 

 

pí starostka – již delší dobu se ve městě sportovec roku nevyhlašuje, proto se město ve 

spolupráci s TJ rozhodlo tuto akci uskutečnit. Vyhlašování nemusí být pravidelné, jedná se 

nejen o úspěšné spolky, ale i jedince. Výsledky budou zveřejněny na plese i následně v médiích      

 

Usnesení: 3/2023/6:  Zastupitelstvo města  bere na vědomí předložené zápisy a usnesení RM 

č. 4 až 8 a schvaluje činnost rady od 12. 12.2022 do 6.2.2023 

Hlasování: 14 – 0 – 0  

 

Ad 7) Finanční situace města k 15.2.2023 

     Pí starostka: 

 

Finanční situace města k 15.2.2023: 

Peněžní zůstatky na bankovních účtech:              39,018.403,71 Kč 

Stav pokladny:           278. 579,00 Kč 

Nesplacený úvěr:       25,333.330,00 Kč 

 

Usnesení: 3/2023/7: Zastupitelstvo města bere na vědomí finanční situaci města ke dni 

15.2.2023 

Hlasování: 13 – 0 – 1  

 

Ad 8) Daňová výtěžnost k 31.1.2023 

     Pí starostka: 

 

Stav výběru daní k 31.1.2023 je ve výši 4,982.224,86 Kč.  Ve srovnání se stejným obdobím 

loňského roku jde o zvýšený daňový výnos o částku 682.746,10 Kč.  Jedná se především o 

zvýšený daňový výnos u daně z přidané hodnoty.      

 

Usnesení: 3/2023/8: Zastupitelstvo města bere na vědomí daňovou výtěžnost města k  

31.1.2023 

Hlasování: 14 – 0 – 0  

 

Ad 9) Zpráva o hospodaření města za rok 2022 

 

Příjmy 

Celkové příjmy města za rok 2022 činily 134 684,15 tis. Kč. Struktura příjmů: 

 
V oblasti příjmů rozpočtu města jsou nejdůležitější daňové příjmy. V roce 2022 byly daňové 

příjmy vyšší, než v roce 2021 o 13 612,27 tis. Kč. U daní jsme zaznamenali vyšší výběr daně 



z příjmu fyzických osob a DPH.  Velmi zásadní příjem města je příjem z dotací – přijaté 

transfery. Dalším významným příjmem v roce 2022 byly příjmy z prodeje stavebních pozemků  

- kapitálové příjmy – ve výši 12 502,22 tis. Kč.  

 

V roce 2022 město obdrželo dotace z provedených staveb, a to z projektu Rekonstrukce 1. MŠ 

a rekonstrukce soc. zařízení pavilonu C v budově ZŠ ve výši 16 536 tis. Kč a Modernizace 

odborných učeben v ZŠ Velké Opatovice – dílny ve výši 2 850 tis. Kč. Na výkon státní správy 

město obdrželo dotace ve výši 4 353,50 tis. Kč, na výkon veřejně prospěšných pracích ve výši 

484,36 tis. Kč aj. další dotace.  

 
Výdaje 

Výdaje města za rok 2022 činily 150 959,94 tis. Kč. Struktura výdajů: 

 
Výdaje v roce 2022 byly o 50 680,44 tis. Kč vyšší než v roce 2021. Výdaje pokrývaly 

především běžnou činnost úřadu, údržbu a opravy nemovitého majetku, výdaje na zeleň a zimní 

údržbu, odpadové hospodářství a na přípravu projektů pro budoucí rozvoj města. Velký nárůst 

v kapitole školství je z důvodu největší investice roku 2022, a to Rekonstrukce 1. MŠ a 

rekonstrukce sociálního zařízení v pavilonu C budovy ZŠ.   

Město v roce 2022 proinvestovalo přes 72,5 mil. Kč (v roce 2021 bylo na investice a opravy 

vynaloženo přes 40 mil. Kč). Město provedlo tyto významné investice a opravy:  

 

Město Velké Opatovice také hradí provozní náklady svých zřízených příspěvkových 

organizací. V roce 2022 přispívalo: Základní škole 6 129,20 tis. Kč, 1. Mateřské škole 1 603,10 

tis. Kč a 2. Mateřské škole 1 373,50 tis. Kč. 

 

V roce 2022 byly poskytnuty dotace města, a to částkou 1 444,70 tis. Kč organizacím a spolkům 

a 350 tis. Kč Charitě Blansko. Tyto dotace jsou nenárokové a podléhají ročnímu vyúčtování.    

 
Finance 

Stav finančních prostředků k 31.12.2022 (kumulovaný přebytek hospodaření) je 40 939,74 tis. 

Kč. Stav nesplacených úvěrů k tomuto datu činí 25 333,33 tis. Kč.  

 
Výdaje v roce 2022 byly vyšší než příjmy a tento rozdíl byl hrazen právě přebytkem 

hospodaření z minulých let. Město stále připravuje další projekty pro zkvalitňování života 

v našem městě.   Pro rok 2023 město počítá se zvýšenými náklady na energie a služby, a proto 

se připravují projekty, které se budou zabývat úsporami s energiemi. 

Z výše uvedeného je zřejmé, že město je v dobré finanční kondici a je připraveno na svůj další 

rozvoj.   

 
Usnesení: 3/2023/9: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o hospodaření města za rok 

2022 

Hlasování: 14 – 0 – 0  

 

Ad 10) Rozpočtové opatření 

     Pí starostka - předám slovo vedoucí FSO paní Jitce Moučkové. 

 

Příjmy 

1.296.600 - Zapojujeme dodatečné nájemné vodohospodářské infrastruktury od VAS a DPH 

2.500.000 – dotace Ministerstva vnitra (dále jen MV) na nákup cisternové automobilové 

stříkačky 



2.480.700 – navyšujeme daň z příjmu právnických osob – za město Velké Opatovice za rok 

2022 – daň je vždy rozpočtovaná v příjmech i výdajích, protože města tuto daň neodvádí do 

státního rozpočtu. Za rok 2022 je zvýšení této daně  především díky prodeji pozemků, pokutě 

za nedodržení termínu od firmy MSU, úrokům z termínovaných vkladů. 

3.390.800 – Dotace od Ministerstva pro místní rozvoj na Jazykovou učebnu v ZŠ 

22.600 + 105.400 – Dotace na veřejně prospěšné práce – rozděleno podle zdrojů financování 

2.755.600  – Použití přebytku hospodaření  

 

Výdaje 

2.500.000 – Nákup cisternové automobilové stříkačky z dotace MV 

2.480.700 – Vypočtené navýšení daně z příjmu právnických osob za obce – vysvětlení 

v příjmech 

3.390.800 – dotační prostředky na Jazykovou učebnu v ZŠ 

128.000 – V oddíle 3639 – náklady na veřejně prospěšné práce – hrubé mzdy, sociální a 

zdravotní pojištění rozdělené podle zdrojů financování 

1.296.600 – Tvorba rezervy 

V dalších řádcích se jedná o akce, které byly narozpočtovány v roce 2022 ale neproběhla platba. 

Finance zůstaly na účtech města a proto jako zdroj  financování používáme v příjmech přebytek 

hospodaření (tvořen ze zůstatku hotovosti na účtech města). Výdaje budou v roce 2023, a proto 

je nutné je narozpočtovat před uskutečněním výdaje. 

1.314.000 – RD Hliníky – cena bez DPH 

11.600 – kanalizační výtlak  

280.000 – odvod DPH za RD Hliníky 

30.000 – dovybavení knihovny 

1.120.000 – oprava střech Zámek 

 

Usnesení: 3/2023/10: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 3  

Hlasování: 14 – 0 – 0  

 

Ad 11) Obecně závazná vyhláška 

     Pí starostka:  

 

OZV č. 1/2022 o nočním klidu obsahuje termíny akcí vztahující se k roku 2022 a je třeba 

OZV aktualizovat podle plánovaných akcí v roce 2023. 

Výjimky z nočního klidu, resp. zkrácení doby nočního klidu na dobu od 3:00 do 6:00 jsou 

plánovány pro akce: 

v noci ze dne 21. dubna 2023 na 22. dubna 2023 a v noci z 22. dubna 2023 na 23. dubna 2023 

z důvodu konání tradiční velkoopatovické pouti 

v noci ze dne 27. května 2023 na 28. května 2023 z důvodu konání Country festivalu 

v noci ze dne 10. června 2023 na 11. června 2023 z důvodu konání oslav 120 let výročí založení 

SDH Velká Roudka 

v noci ze dne 29. července 2023 na 30. července 2023 z důvodu konání Turnaje mužů o 

přeborníka Malé Hané v kopané 

v noci ze dne 26. srpna 2023 na 27. srpna 2023 z důvodu konání tradiční akce Závod s ruční 

koňskou stříkačkou, konaný v místní části Velká Roudka 

v noci ze dne 2. září 2023 na 3. září 2023 z důvodu konání oslav 150 let výročí založení SDH 

v noci ze dne 31. prosince 2023 na 1. ledna 2024 z důvodu konání oslav příchodu nového roku 

Od 1.1.2022 platí nová legislativa pro vydávání OZV, nově se nezveřejňuje na úřední desce 

města a nečísluje. OZV se vkládá do centrálního systému https://sbirkapp.gov.cz/, který OZV 



automaticky očísluje a po 15 dnech od zveřejnění v tomto novém registru OZV nabývá 

platnosti, pokud v OZV není uvedeno jinak. 

 

Usnesení: 3/2023/11: Zastupitelstvo města vydává Obecně závaznou vyhlášku města o nočním 

klidu 

Hlasování: 14 - 0 - 0   

 

Ad 12) Dispozice s majetkem města  

     Manželé ZPW žádají o odkup (zpět vrácení) pozemku parc. č. 841/1 k. ú. Velké Opatovice. 

Pozemek parc. č. 841/1 – ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 21 m2 nikdy nebyl ve 

vlastnictví žadatelů a nebyl jim odebrán, jak uvádí v žádosti. Jedná se o pozemek, se kterým se 

uvažovalo do budoucna pro účely zastavění komunikací v souvislosti s jejím posunutím. Při 

darování pozemku manželům W v roce 2005 za účelem výstavby rodinného domu byla část 

pozemku parc. č.  841/1 oddělena a nebyla z citovaného důvodu městem žadatelům darována. 

V současné době, vzhledem k vysokým nákladům na přeložky hlavních sítí a posunutí 

komunikace již město od tohoto záměru upustilo.  K žádosti jsou přiložena stanoviska 

vedoucích odborů MěÚ.  

 

Rada města schválila na svém zasedání dne 12.12.2022 zveřejnění záměru na prodej tohoto 

pozemku. Záměr byl zveřejněn na úřední desce v období od 22.12.2022 do 16.01.2023, o 

pozemek neprojevil zájem jiný žadatel. Cena prodávaného pozemku se navrhuje ve výši Kč 

450,00/1 m2 pozemku. Při stanovení výše ceny se vycházelo ze znaleckého posudku 

předloženého Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových v r. 2022 v souvislosti 

s koupí pozemku pod rampou v lokalitě za hřištěm. 

 

Usnesení: 3/2023/12: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku parc. č.  841/1 – ostatní 

plocha, ostatní komunikace o výměře 21 m2 dosud zapsaného na LV 10001 pro obec a 

katastrální území  Velké Opatovice manželům ZPW, bytem Velké Opatovice, za cenu celkem 

Kč 9.450,00. Plnění nepodléhá DPH. Kupující dále uhradí správní poplatek spojený s vkladem 

vlastnického práva do katastru nemovitostí.  

Zastupitelstvo města ukládá starostce města uzavřít s kupujícími kupní smlouvu na prodej 

pozemku parc. č. 841/1 v k. ú. Velké Opatovice. 

Hlasování: 14 – 0 – 0  

 

Ad 13) Zpráva městské policie za rok 2022 

     Zastupitelům byla v podkladech předložena zpráva městské policie za rok 2022. Předám 

slovo veliteli MP, aby vás s touto zprávou seznámil.  

 

p. Porket - v roce 2022 MP evidovala celkem 313 čísel jednacích. Oproti roku 2021 se jedná o 

navýšení o 81 č.j. K tomuto navýšení částečně přispěl i městský kamerový dohlížecí systém. 

Slouží při odhalování protiprávního jednání, důkazní materiál pro projednávání přestupků, 

poškozování cizího majetku, porušování OZV atd. MKDS slouží také pro potřebu Policie ČR, 

nejčastěji oddělení Letovice, DI Blansko, SKPV Blansko a Svitavy.  Co se týče jednotlivých 

přestupků, počet je srovnatelný s předcházejícím rokem   

 

Pí starostka – v pondělí 20.2.2023 proběhlo, v rámci RM, setkání s vedoucími Policie ČR 

Letovice a Blansko, kde jsme byli seznámeni se Zprávou o bezpečnostní situaci na teritoriu 

územního odboru Blansko Krajského ředitelství policie Jihomoravského kraje za rok 2022. Se 

zástupci jsme řešili mmj. i další možné rozšíření kamerového systému 

 



   

Usnesení: 3/2023/13: Zastupitelstvo města bere na vědomí předloženou Zprávu městské 

policie za rok 2022 

Hlasování: 14 – 0 – 0  

 

Ad 14) Zpráva o činnosti městské policie za prosinec 2022 a leden 2023 

     Informace o činnosti městské policie obdrželi zastupitelé v podkladových materiálech.  

 

Usnesení: 3/2023/14: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zprávy městské policie 

za měsíce prosinec 2022 a leden 2023 

Hlasování: 14 – 0 – 0  

 

Ad 15) Vyhodnocení kalkulace vodného a stočného za rok 2022 

     Pí starostka - vývoj nákladů/výnosů ve vodohospodářství byl pro město Velké Opatovice 

příznivý. 

Ve vodném byl stav velmi příznivý a vznikl nárok na dodatečné nájemné. Ve stočném byla 

kalkulace naplněna.   

Na základě vyhodnocení vodného a stočného byla provedena konečná kalkulace. Z ní vyplývá 

pro město dodatečné nájemné za vodohospodářskou infrastrukturu za rok 2022 ve výši 635 

000,- Kč (bez příp. DPH) ve vodném.  

 

Usnesení: 3/2023/15: Zastupitelstvo města bere na vědomí vyhodnocení kalkulace vodného a 

stočného za rok 2022. 

Hlasování: 14 – 0 – 0  

 

Ad 16) Návrh zástupce města do ostatních orgánů obchodních společností 

     Pí starostka - V souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. g) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 

(obecní zřízení), v platném znění, které zní: „Zastupitelstvu obce je vyhrazeno navrhovat 

zástupce obce do ostatních orgánů obchodních společností, v nichž má obec majetkovou účast 

a navrhovat jejich odvolání;…“ je tímto materiálem předkládán návrh na obsazení v orgánech 

obchodních společností s majetkovou účastí města menší než 100 %.  

 

V současné době má město Velké Opatovice v orgánech těchto společností tyto zástupce: 

Svaz VKMO s.r.o. – obsazení člena dozorčí rady – doposud Ing. Kateřina Gerbrichová. 

 

O Zastupitelstvem města Velké Opatovice schváleném návrhu na zvolení zástupce města 

v orgánech společnosti, kde město není jediným společníkem, bude rozhodovat nejbližší valná 

hromada společnosti, kde město jako společníka zastupuje Zastupitelstvem města Velké 

Opatovice delegovaný zástupce. 

 

Usnesení: 3/2023/16: Zastupitelstvo města Velké Opatovice navrhuje v souladu s ustanovením 

§ 84 odst. 2 písm. g) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění, zvolení 

člena v dozorčí radě obchodní společnosti s menší než 100% majetkovou účastí města Velké 

Opatovice: Svaz VKMO s.r.o. Ing. Kateřinu Gerbrichovou, starostku města, nar., bytem Mlýn 

700, 679 63  Velké Opatovice 

Hlasování: 14 – 0 – 0   

 

Ad 17) Různé 

     Pí starostka:  

Slavnostní vyhlášení soutěže Sportovec roku proběhne na Plese sportovců v sobotu 4.3.2023.  



Další jednání zastupitelstva města proběhne 19.4.2023. 

Upozorňuji komise a výbory, aby si stanovily termíny své činnosti na rok 2023 s tím, že v srpnu 

budou podávat zprávu o své činnosti za 1. pololetí a v lednu 2024 zprávu o činnosti za 2. pololetí 

roku 2023. 

 

Pí Moučková – poděkovala za provedení inventur za rok 2022 

 

Ad 18) Diskuse 

Pí Hodinová – dotaz: možnost rozšíření ul. Pod Strážnicí, která vede k parkovišti prodejny 

Qanto. Případně omezit rychlost na 30 km/h? 

 

Pí starostka – tento požadavek jsme prozatím neobdrželi. Můžeme prověřit uložení 

inženýrských sítí, protože ne vždy jde komunikace rozšířit. Situaci prověříme. Omezení 

rychlosti na 30 km/h: není úplně správné. Dopravních značek s omezenou rychlostí je ve městě 

mnoho, jedná se o úseky, které jsou neměřitelné.  

 

p. Bárta – možnost řešení: přejezdový práh 

 

p. Prosser – dopadne to stejně jako na jiných místech, kde byl nejdříve práh nainstalovaný a za 

nějaký čas byl odstraněn, protože občanům vadil hluk (rozjíždění, zabrzdění atd.) 

 

p. Porket – zařízení na měření rychlosti míváme zapůjčeno od DI PČR Blansko na naši žádost. 

DI přesně stanoví, na kterých ulicích bude rychlost měřena (např. Jevíčská, Zádvoří, Na 

Zkratce), nelze celoplošně, doporučuje se na státních komunikacích   

 

pí Korbelová – dotaz: ul. Jubilejní jednosměrná? 

 

Ing. Šafář – tato ulice již jednou jednosměrná byla, což se neosvědčilo. Toto navazuje i na to, 

aby ostatní ulice byly jednosměrné. Ul. Jubilejní neodpovídá v současné době obousměrnému 

provozu 

 

p. Prosser – byl zadán požadavek na zpracování dopravní celoplošné studie v lokalitě Pod 

Strážnice. Např. zahrádky, které již nejsou používány, zde mohou vzniknout nová parkovací 

místa  

 

pí starostka – v současné době se řeší parkování v lokalitě Hliníky 

 

p. Malík – dotaz: náhradní vjezd na nám. Míru? 

 

Pí starostka, Ing. Šafář – bývalý chodník byl v rámci stavby nové ul. Mládežnická odstraněn, 

kde byl zřízen náhradní vjezd. V rámci stavby byl tento vjezd zaplacen. V současné době se 

dokončuje projekt pro zbudování oficiálního sjezdu na nám. Míru za podmínek, které stanovuje 

dopravní inspektorát v Blansku. V dnešní době provizorní sjezd je využíván ZZS i občany   

 

pí Korbelová – dotaz: zeleň na ul. Mládežnická? 

 

Pí starostka – je zpracovaný projekt na zeleň na ul. Mládežnická. Přerostlé křoviny a stromy 

budou odstraněny a budou nahrazeny novými. Akce se dokončovala na podzim, v jarních 

měsících dojde k úpravě zeminy a vysetí trávy. Obdrželi jsme dotazy, proč nebyl opraven 

chodník okolo prodejny COOP – tento není v našem majetku. Mimo rámec opravy ul. 



Mládežnické došlo k opravě chodníku mezi zdravotním střediskem a prodejnou COOP, který 

nebyl v projektu a taktéž šikmý chodník z ul. Nádražní na nám. Míru                      

 

Ad 19) Závěr  

     Pí starostka poděkovala přítomným za účast a jednání v 18:00 h ukončila 

 

 

 

 

Datum pořízení zápisu 24.02.2023 

 

 

 

 

  Ing. Kateřina Gerbrichová    Jaroslav Bárta 

   starostka      místostarosta    

 

     

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


